
Zápis z jednání Knihovní rady Univerzitní knihovny UPa dne 6. 5.  2005 
 
Přítomni:, Ing. Alexander Chlaň, Ing. Olga Klápšťová, doc. Ing. Ivana Kraftová, CSc.,prof. Ing. Jiří 
Málek, DrSc.,  Mgr. Lenka Matušková,  prof. Ing. Petr Mikulášek, CSc., Mgr. Iva Prochásková, doc. 
Ing. Ladislav Tichý, CSc. 
Omluveni: PhDr. Tomáš Jiránek, Ph. D,  doc. RNDr. Jaroslava Machalíková, CSc, doc. Ing. Ilona 
Obršálová, CSc. 
 
Jednání zahájil předseda KR prorektor Málek. Protože k navrženému programu nebyly žádné 
připomínky, probíhalo jednání podle programu na pozvánce. 
 
1.  K Výroční zprávě o činnosti UK za rok 2004, kterou obdrželi členové KR předem, nebyly žádné 
připomínky. 
Předseda KR požádal o zhodnocení realizované rekonstrukce vstupních prostor a inovovaného 
zabezpečení fondu. Vedoucí UK sdělila, že toto opatření je velmi účinné, vyloučilo z prostor UK 
neoprávněné osoby a výrazně snížilo možnost krádeží fondu. Zároveň umožňuje podrobnou 
statistickou evidenci návštěvnosti knihovny během celého dne.   
 
2.  Rozpočet UK pro rok 2005 obdrželi členové KR před jednáním. Vedoucí UK zdůvodnila jeho 
významné navýšení oproti r. 2004 především v položkách nákupu informačních zdrojů (knihy a 
databáze), drobného majetku a mezd. S investičními položkami rozpočet nepočítá. V případě, že bude 
třeba ještě v tomto roce nahradit dosluhující kopírku na nám. Čs. legií, bude situace řešena operativně, 
případně pronájmem. 
 
3.  Vedoucí UK podala zprávu ze 3. výroční konference Asociace knihoven vysokých škol, jejímiž  
členy jsou všechny veřejné vysoké školy v ČR kromě Univerzity Karlovy. Upozornila na její důležitou 
roli v zajišťování elektronických informačních zdrojích a uvedla základní priority pro činnost             
v r. 2005, kterými jsou rozvoj informačního vzdělávání na vysokých školách a zapojení Asociace do 
mezinárodní spolupráce, především do evropské organizace sdružující vědecké knihovny LIBER.  
 
4.  Vedoucí UK informovala o právě probíhajícím průzkumu informační gramotnosti studentů UPa, 
který je organizován odbornou komisí IVIG (informační vzdělávání, informační gramotnost) při 
Asociaci. Cílem průzkumu je stanovit výchozí situaci v informační gramotnosti studentů na UPa a na 
základě toho připravit návrh koncepce pro dosahování navržených standardů informační gramotnosti. 
Členové KR průzkum uvítali. Předpokládá se, že výsledky budou k dispozici do příštího jednání KR. 
 
5.  Předseda KR přednesl návrh na rozšíření členů KR o zástupce Ústavu zdravotnických studií a 
Ústavu elektrotechniky a informatiky. Členové KR s návrhem souhlasí. Zároveň byla otevřena otázka 
zástupce IRKT Litomyšl. Předpokládá se, že IRKT se stane další fakultou UPa během léta a následně 
bude vyzvána, aby jmenovala svého zástupce. Knihovní fond zůstane fyzicky na dislokovaném 
pracovišti v Litomyšli, informačně bude integrován do stávajícího elektronického katalogu UK. 
 
6.  Děkan FChT prof. Mikulášek seznámil členy KR s připravovanými změnami v pobočce UK na 
nám. Čs. legií, které vyplývají z potřeb fakulty na rozšíření prostor děkanátu. Knihovně budou 
přiděleny náhradní prostory a náklady na akci budou financovány z prostředku FChT. 
Vedoucí UK pozvala členy KR na tradiční výstavu zahraniční literatury, která se bude konat ve velké 
zasedací síni FChT ve dnech 31. 5. až 2. 6. 2005. 
Děkan FChT prof. Mikulášek otevřel diskusi o stanovení standardů pro jednotlivé kategorie 
v každoročně vydávaném seznamu publikovaných prací UPa. Upozornil také na některé nedostatky 
v programu OBD využívaném pro evidenci publikační činnosti pracovníků UPa.  Z diskuse vyplynula 
rozdílnost názorů zástupců jednotlivých fakult na standardy stanovené Radou vlády pro výzkum a 
vývoj. 
 
Zapsala: I. Prochásková                                                               Schválil: prof. Ing. Jiří Málek, DrSc. 



 
 

  
 

 


